
VAR مخفی و انکار؟
گروه ورزشــی - ســومین 
ســکانس بحــث برانگیــز در مورد 
صحنه های بســیار حساس داوری که 
منجــر به گل یا پنالتی شــده در دیدار 
تیم هــای فوتبال مس رفســنجان و 
ســپاهان اصفهان رخ داد تا این شائبه 
بیش از پیش قوت گیرد که در بیستمین 
 VAR دوره لیگ برتر فوتبال ایران از

مخفی استفاده می شود.
دیدار تیــم هــای فوتبال مس 
رفســنجان و ســپاهان اصفهــان در 
چارچوب هفته هشتم لیگ برتر فوتبال 
ایران با صحنه عجیب و غریب داوری 
روبرو بود؛ صحنه ای که بی شــباهت 
بــه دو رخداد دیگر در تقابل تیم های 
ذوب آهن و پیکان و نیز استقلال و نفت 
مسجد سلیمان نبود و بیش از پیش به 

شائبه های ایجاد شده دامن زد.
پیــش از این سرپرســت کمیته 

برگزاری مســابقات لیگ برتر فوتبال 
ایران شائبه مطرح شده در مورد بازبینی 
صحنه های مشکوک داوری از طریق 
تلویزیــون و اعلام بــه داور در حین 
برگزاری مســابقات را رد و اعلام کرد 
داوران درون زمین از طریق هدست با 
یکدیگر در ارتباط هستند اما مسائل و 
شائبه های مطرح شده صحت نداشته 
و از بیرون به داوران چیزی منتقل نمی 

شود و چنین فضایی نیز وجود ندارد.
ذوب آهن-پیکان و اســتقلال-

صنعت نفت
برای اولین بار در بیستمین دوره 
لیــگ برتر فوتبال ایران دیدار تیم های 
ذوب آهن اصفهان و پیکان بود که داور 
پــس از مکثی چند دقیقه ای رای خود 
را در مورد پنالتی اعلام شــده برای تیم 
پیکان رد کرد و از همان زمان با توجه به 
رفتارهای صورت گرفته از سوی داور 

وسط و داوران خط این شائبه به وجود 
آمد که بیرون از زمین مســابقه تصمیم 
درست به داور منتقل شده است. علاوه 
بر این در دیدار تیم های فوتبال استقلال 
و صنعت نفت آبادان بود که دو صحنه 
داوری و مکث های داور وســط پس 
از تصمیم اولیه و تایید آن موجب شد 
تا به طرح این موارد دامن زده شــود؛ 
موضوعــی که واکنــش های مثبت و 

منفی متفاوتی را به همراه داشت.
اتفــاق عجیب در دیدار مس 

رفسنجان و سپاهان
بازبینی بحث برانگیزترین صحنه 
داوری دیــدار تیم هــای فوتبال مس 
رفسنجان و سپاهان اصفهان به خوبی 

گواه این اســت که اتفاقات عجیب و 
غریبی در مقوله داوری بیستمین دوره 

لیگ برتر فوتبال ایران رخ می دهد.

خطای دو ضرب اعلام شــده در 
محوطه جریمه تیم فوتبال ســپاهان 
موقعیــت مناســبی را در اختیار مس 

رفســنجان قرار داده بــود، ضربه پس 
از اصابــت بــه دســت بازیکن مس 
رفسنجان )نظرات کارشناسان داوری 
در خصوص خطای این در این صحنه 
متفاوت است( با شوت یکی بازیکنان 

مس همراه و روانه دروازه شد.
تصمیــم اولیه داور صحیح بودن 
گل بود و کمک داور کنار خط دروازه 
سپاهان نیز این تصمیم را تایید و رای به 
صحیح بودن گل داد و پرچمی از سوی 
وی زده نشد. توپ به میانه میدان منتقل 
و قرار بود بازی از ســوی سپاهانی ها 

پس از دریافت گل آغاز شود
ناگهان داور وسط به سمت دیگر 
کمک داور خط که در ســمت دروازه 

مس رفسنجان قرار داشت، رفت پس 
از لحظه ای نیز ناظر بازی به جمع آن ها 
اضافه شد و مشخص بود که صحبت 
های رد و بدل شــده در مورد صحیح 
یا مردود اعلام شــدن گل است. داور 
وســط اما پس از چند دقیقه در اقدامی 
عجیب به ســوی داور خط ســمت 
دروازه ســپاهان رفت و با وی نیز چند 
کلامــی صحبت و در نهایت گل مس 

رفسنجان مردود اعلام شد!
آچمــز ســازمان لیــگ و 

فدراسیون فوتبال
برخی معتقدند که اتخاذ تصمیم 
درست و مشاهده صحنه های داوری 
از طریق تلویزیون با توجه به نبود کمک 
داور ویدیویی در فوتبال ایران، کمترین 
اقدامی اســت که می تــوان انجام داد. 
برخی دیگر نیز اعتقاد دارند که چنین 
رویه ای تبعات بســیاری برای فوتبال 

ایران به همراه دارد و باعث می شــود 
که شاهد اعتراض بی رویه به تصمیم 
داوران باشیم و در صحنه های حساس 
خواســتار بازبینی صحنه های داوری 
باشــیم در حالی که چنیــن چیزی از 

سوی مسئولان انکار می شود.
فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 
فوتبال ایران اجازه ندارند غیر از سیستم 
کمک داور ویدیویی مورد تایید فیفا از 
تجهیز دیگری برای بازبینی صحنه های 
مشــکوک داوری استفاده کنند و تنها 
سیستم مورد قبول و مجاز برای فوتبال 
در دنیا استفاده از کمک داور ویدیویی 
است که توسط شرکت های معرفی و 
تایید شده از طریق فدراسیون جهانی 
فوتبال خریداری و نصب می شــود و 
در صورتی که فیفا مطلع شود از رویه 
ای غیر از این اســتفاده شده، جریمه و 
برخورد را در دستور کار قرار می دهد.

پشت پرده صحنه های مشکوک داوری لیگ برتر فوتبال؛
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  رئیس جدید فدراسیون فوتبال، ۱۰ اسفند ماه با برگزاری مجمع انتخاباتی مشخص خواهد شد.

منشا: دوست داشتم در فینال آسیا برای پرسپولیس بازی کنم
گروه ورزشی - مهاجم گلزن 
گل گهر و آقای گل فعلی لیگ برتر 
در خصوص شرایط این تیم و موارد 

دیگری صحبت کرد.
در بازی دو تیم شــهرخودرو 
و گل گهر ســیرجان گادوین منشا 
مهاجم نیجریه ای گل گهر موفق شد 
هت تریک کند. او در این خصوص 
به خبرنگار ما گفت: بعد از دو باخت 
برابــر پیکان و نفت آبادان،  که واقعا 
حق ما حتی تســاوی نبــود و باید 
پیروز میدان می شــدیم پا به بازی با 

شهرخودرو گذاشتیم. 
بودیــم  شــاهد  ابتــدا  در 
شــهرخودرو تغییر تاکتیک داده و با 
5 دفاع بازی می کند و این کمی کار 
را برای ما ســخت کرده بود اما بعد 
از آن با تلاش بازیکنان موفق شــدم 

گل اول را به ثمر برسانیم. 
با صحبت های که کادر فنی بین 
دو نیمه انجام دادند موفق شدیم در 
نیمه دوم دو گل دیگر به ثمر برسانیم 
و به یک پیروزی شیرین دست پیدا 

کنیم. 
من هم موفق شدم در این بازی 
هت تریــک کنم آن هم در حالی که 
از چند روز قبل یک حســی به من 
میگفــت تو در این بازی هت تریک 

خواهی کرد.
وی در خصــوص نبود یونس 
شــاکری در چند بــازی اخیر و 
حضور پیمــان رنجبری در خط 
حمله در کنار او اظهار داشــت: 
یونــس و پیمــان رنجبــری دو 
دوست خوب من در تیم هستند 
کــه با یکدیگر مثلث خط حمله 
این تیم را تشکیل داده ایم. یونس 

چهار هفته ای می شود که به دلیل 
آسیب دیدگی در بازی ها 

ما حضور ندارد و در این چند بازی 
پیمان رنجبری جانشــین او شــده 
است که بســیار بازیکن دونده و پر 
تلاشی است. مقابل  پیکان کمی بد 

شانس بود. 
به هر حال این اتفاقات ممکن 
اســت برای هر بازیکنی من جمله 
من بیافتد. امیدوار هستم یونس هم 
بهبودی خود را هرچه ســریعتر به 
دســت بیاورد تا در بازی های بعدی 
در ایــن  فصل به موفقیت خود ادامه 

دهیم.
منشا در خصوص یک شوخی 
که در فضای مجازی رایج شــده که 
می گویند قلعــه نویی قبل هر بازی 
بــه او می گوید فکــر کن حریف ما 
الدحیل قطر است اظهار داشت:  امیر 
قلعه نویی پر افتخارترین ســرمربی 
لیگ ایران اســت. بــرای من باعث 
افتخار اســت کــه در این فصل در 

خدمت ایشان هستم. 
ایشــان همیشــه به من انرژی 
مثبتی منتقل می کنند. امسال کادرفنی 
پرتلاش و با دانش در اختیار داریم. 

تا مــن نیــز بایــد  تلاش کنم 

زحمات آنها را جبران کنم.
 اینکه می گویند هر بازی برای 
من بازی با الدحیل اســت تنها یک 
شوخی است. قلعه نویی بسیار مربی 
حرفه ای  اســت و میداند با بازیکن 
باید چه برخوردی داشته باشد. من 
هــم امیدوارم که روند رو به رشــد 

خود را ادامه بدهم.
وی در خصــوص بــازی بــا 
ذوب آهــن گفــت:  ذوب آهن تیم 
خوبــی اســت. رحمــان رضایی 
خــودش یکــی از مدافعان خوب 
فوتبال ایران بوده است که در سری 

آ ایتالیا نیز بازی کرده است. 
به همین دلیل تیمی منســجم 
در خط دفاعی ســاخته است که به 
ســختی گل می خورد. امیدوارم که  
در ایــن بــازی کــه در اصفهان نیز 
برگزار می شــود بتوانیم به موفقیت 
برسم و دســت پر این شهر را ترک 

کنیم.
 او در خصوص این ســوال که 
چطور شد که منشا امسال بعد چند 
فصل دوباره دارد می درخشد اظهار 
داشــت:  من به هیچ عنوان دوست 
ندارم در خصوص گذشته صحبت 

کنم. 
هر تیم شرایط خودش را دارد و 
الان من گادوین منشا هستم بازیکن 
تیم گل گهــر و تمام تلاش خود را 
به کار می برم تا این تیم موفق باشــد 
چرا کــه موفقیت تیمــی بالاتر از 
موفقیت فردی است. امیدوارم من 

هم بخشی از این موفقیت باشم. 
آقای گل فعلــی لیگ برتر با 
توجه به روند گلزنی خود در مورد 
اینکــه آیا رکــورد گلزنی در یک 
فصل را خواهد شکســت، 

بیان کــرد: به همین دلیــل به هیچ 
عنوان دوســت ندارم در خصوص 
رکوردشــکنی صحبــت کنم. تمام 
تمرکز من روی بازی است و بازی 
بــه بازی به همراه تیم پیش می روم. 
چه کسی از این اتفاق بدش می آید 
و مــن هم امیدوارم این اتفاق بیافتد 
چرا که هر مهاجمی دوســت دارد 

گلزنی کند و آقای گل شود. 
مهاجم ســابق پرسپولیس در 
خصوص بازی این تیم در فینال لیگ 
قهرمانان آسیا گفت:  شرایط متفاوت 
است، پرسپولیس نایب قهرمان آسیا 
شــده است از نظر عشــق و علاقه 
واقعاً دوســت داشتم در بازی فینال 
مقابل اولســان حضور داشته باشم، 
هیــچ فرقی هم بــرای من نمی کرد 
اگر پرســپولیس قهرمان می شــد 
خوشــحالی من کمتر از خوشحالی 

بازیکنان پرسپولیس نبود. 
دوســت نداشــتم در مــورد 
شکســت این تیم صحبت کنم الان 
نیز که این اتفاق رقم خورده اســت 
به اندازه تمامــی بازیکنان این تیم 

ناراحت هستم.
 امیــدوارم که پرســپولیس در 
سالیان آینده به قهرمانی در آسیا که 

استحقاقش را دارد برسد.
در پایــان منشــا در خصوص 
بازی دو هفته بعد آنها با اســتقلال 
و اینکه در صورت گلزنی شــادی 
می کنــد یا نه هم گفت:  بعد از بازی 
با ذوب آهن با تیم خوب اســتقلال 
بازی داریم که تیم خوب و شایسته 
ای است. اما راجب این موضوع به 
هیــچ وجه فکر نکــردم که اگر گل 

بزنم چه شادی خواهم داشت. 
باید ببینم شرایط و احساسات 
در لحظــه چگونــه رقــم خواهد 
می خــورد و چــه عکــس العملی 
خواهم داشــت. امیــدوارم بازی 
خوب و جــذاب از آب در بیاید و 

همه از دیدن این بازی لذت ببرند.

برخی گزینه های ریاست فدراسیون؛ از جادوگر تا مرد جنجالی

از چند روز قبل از بازی با شهر خودرو می دانستم هت تریک می کنم؛

گروه ورزشــی - بعــد از کناره 
گیری مهدی تاج از ریاست فدراسیون 
فوتبال، این فدراســیون با سرپرستی 
حیــدر بهارونــد اداره می شــود و در 
شــرایطی که قرار بــود چند ماه پیش 
انتخابــات رئیس جدید فدراســیون 
برگزار شــود، اما این موضوع به علت 
اینکه فیفا اساسنامه فدراسیون فوتبال را 
تائید نکرد، به تعویق افتاد.در نهایت ۸ 
آذر ماه ســال جاری با برگزاری مجمع 
فدراســیون فوتبال، اساسنامه اصلاح 
شــده مورد تائید فیفا قــرار گرفت و 
مقرر شد در تاریخ ۱۰ اسفند ماه، رئیس 
جدید این فدراسیون با برگزاری مجمع 
انتخاباتی معرفی شود. حال با مشخص 
شــدن زمان برگزاری ایــن انتخابات 
صحبت های مختلفی در مورد نفراتی 
که برای ریاســت فدراســیون فوتبال 
نامزد خواهند شــد، مطرح می شــود. 

برای آشــنایی بیشــتر بــا گزینه های 
احتمالی به بررســی کارنامه آن ها در 

فوتبال کشورمان پرداختیم.
حیدر بهاروند

بعــد از کناره گیــری مهدی تاج 
به علت بیماری از ریاســت فدراسیون 
فوتبال، بر اســاس قانون که در چنین 
شــرایطی نایب رئیس جانشین رئیس 
می شــود حیــدر بهاروند بــه عنوان 
سرپرســت فدراسیون فوتبال انتخاب 
شد. در کارنامه مدیریتی او می توان به 
ریاست هیئت فوتبال استان لرستان از 
سال ۱۳۹۲ تا ۱۳۹۷ اشاره کرد. بهاروند 
در ســال ۱۳۹5 از طرف مهدی تاج به 
عنوان رئیس ســازمان لیگ فوتبال و 
نایــب رئیس دوم فدراســیون فوتبال 
معرفی و این انتخاب با کسب 5۶ رای 
از 5۸ رای موجود مجمع فدارســیون 

فوتبال تائید شد.

از ســمت هایی کــه بهاروند در 
فوتبال کشورمان داشته است می توان به 
سرمربیگری در تیم های فوتبال افلاک 
و خیبر خرم آباد، مدیر عامل باشــگاه 
خیبر خرم آباد، دبیر هیئت فوتبال استان 
لرســتان، رئیس هیئت فوتبال اســتان 
لرستان، عضو هیئت رئیسه فدراسیون 
فوتبال، رئیس ســازمان لیگ فوتبال و 
نایــب رئیس دوم فدراســیون فوتبال 

اشاره کرد.
محمد حسین قریب

محمدحســین قریــب مدتــی 
مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره باشگاه 
استقلال تهران بود. علی فتح الله زاده در 
روز ۳۰ اردیبهشــت ۱۳۸۲ و پیش از 
پایان فصل جای خود را به محمدحسین 

قریب داد. ایجاد ارتباط باشگاه استقلال 
با باشگاه های اروپایی و انتقال شماری 
از ملی پوشــان استقلال به اروپا در این 
دوره موجب بهبود اوضاع مالی باشگاه 
شد. قلعه نویی در دوران مدیریت قریب 
برنامهٔ سه ساله ای را برای جوان گرایی 
در باشگاه استقلال ارائه داد که در سال 
ســوم )فصل ۸5–۱۳۸۴( به قهرمانی 
اســتقلال در لیگ برتر انجامید. او در 
دوره  قبلی انتخابات فدراسیون فوتبال 
نیز نامزد و تائید صلاحیت شــده بود. 
پیش بینی می شــود در ایــن دوره نیز 
او یکــی از گزینه هــای احتمالی برای 

شرکت در انتخابات باشد.
محمدرضا زنوزی

علیرضا منصوریان سرمربی برکنار 

شده تیم فوتبال تراکتور تبریز در مورد 
مالک این باشگاه ادعا کرده است که او 
قصد دارد برای شــرکت در انتخابات 
ریاســت فدراســیون فوتبال ثبت نام 
کند. زنوزی مالک و ســهامدار چندین 
شــرکت تولیدی، صنعتی، خدماتی، 
علمی، بانکی و ورزشی در ایران است. 
او از سال ۱۳۷۶ تا ۱۳۹۶ رئیس هیئت 
بدمینتون آذربایجان بــوده و این تنها 
ســمت دولتی او بوده است. حضور او 
در فوتبال کشــورمان در حال حاضر 
محدود به مالکیت تیم فوتبال تراکتور 
تبریز اســت که با حواشــی نیز همراه 
بوده است.علیرضا منصوریان در مورد 
زنوزی گفت: این خبر را به فوتبالی ها 
به خصوص هــواداران اســتقلال و 

پرســپولیس بدهــم که اگــر زنوزی 
رئیس فدراســیون فوتبال شود، با این 
دیدگاهی که در ذهنش دارد، استقلال و 

پرسپولیسی ها را سلاخی خواهد کرد.
علی کریمی

علی کریمی یکی از اسطوره های 
تکرار نشــدنی فوتبال کشورمان است 
که بــه تازگی در مصاحبــه ای اعلام 
کرده اســت برای شرکت در انتخابات 
فدراسیون فوتبال آماده است. با توجه به 
اصلاح اساسنامه فدراسیون فوتبال گفته 
می شود حضور فوتبالیست های سابق 
برای ثبت نام و شــرکت در انتخابات 
فدراســیون فوتبال تسهیل شده است 
و مشکلی برای حضور علی کریمی و 
دیگر پیشکسوتان فوتبال کشورمان در 

این انتخابات و امتحان کردن شانس شان 
برای انتخاب به عنوان رئیس فدراسیون 

فوتبال وجود ندارد.
کریمی در طول دوران حضورش 
در فوتبــال کشــورمان و حتی بعد از 
خداحافظــی اش از زمین فوتبال یکی 
از منتقدان فدراسیون فوتبال و مدیران 
ورزشی بوده است. مناظره او و مهدی 
ســاکت، دبیرکل وقت فدراســیون 
فوتبــال یکی از رویارویی ها ی جالب 
توجه فوتبالیست ها و مدیران فوتبالی 

کشورمان بوده است.
مصطفی آجرلو

مصطفــی آجرلــو در کارنامــه 
مدیریتی اش ســابقه حضور در سمت 
مدیرعاملی باشــگاه تراکتور تبریز را 
در کارنامــه دارد. او از خرداد ۱۳۹5 تا 
فروردین ۱۳۹۷ نفر اول کادر مدیریتی 
سرخ پوشان تبریز بود. آجرلو همچنین 

در باشگاه های پاس تهران و استیل آذین 
ســابقه مدیریت دارد. او در انتخابات 
ریاســت فدراســیون فوتبال در سال 

۱۳۹5 شرکت کرد. 
آجرلو در این انتخابات با مهدی 
تــاج و عزیــزالله عزیزمحمدی برای 
کسب ریاست فدراسیون فوتبال رقابت 
کرد تا این که با کسب ۱5 رأی در مقابل 
5۰ رای مهدی تــاج و ۶ رأی عزیزالله 
عزیزمحمدی، نتوانست به ریاست این 

فدراسیون دست یابد.
در این بین نام های دیگری، چون 
شهاب عزیزی خادم، هدایت ا... ممبینی 
و عباس صوفی نیز شنیده می شود. در 
بیــن نفرات نام برده شــده به جز علی 
کریمی، حیــدر بهاروند و محمدرضا 
زنــوزی در مجمــع انتخاباتی که لغو 
شــد، باقی نفرات ثبت نام کرده و تائید 

صلاحیت شده بودند.
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